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Abstract

Varicocele,  whose association with male infertility has been clearly 

documented in the literature, is a common finding in adolescents 

and adult men, being diagnosed in 20–40% of infertile patients. A 

correct and early diagnosis of this affliction is of great importance 

because, in most cases, a timely correction, usually performed using 

percutaneous  sclerotherapy,  leads  to  an  improvement  in  semen 

quality. this  study  is  to  describe  the  criteria  for  diagnosis, 

particularly emphasizing the present ultrasound guidelines. Methods 

and  manoeuvres  to  aid  visualization  ,  as  well  as  variations  in 

appearance. study  will  carry  out  to  evaluate  the  sonographic 

appearance of the varicocele.

Data collected from Asia Hospital, Military Hospital and Ultrasound 

Clinic of Dr.  Mohammed  Hassan (Omdurman) ,  50 patients  with 

highly suggestive varicocele or have been scanned using Doppler 

machine  LOGIQ3 with 10 MHz linear probe, The summaries about 

the sample and the measures by the main features of a collection of 

data have been analyzed .

The diagnosis of varicocele made in cases of the diameter of vein 

larger than 2 mm and grading  was been made according to the 

location of the dilatation related to the testis either with or without 
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manoeuvres. The  clinical  remarks  for  this  study  was  30  patient 

(60%) from the total were symptomatic, 4  patient (8%) of the total 

were A symptomatic , 16 patient (32%) of the total were Infertility.

مستخلص البحث

ثبت            ,   حيث اللرجاءل عند اللعقم في رئيس سبب اللخصيتي دواللي أن علمياء ثبت  لقد
أن     اللدرساءت إحدى تبز%        40اللى%  20في لذال و اللخصيه دواللي سببه اللعقم  من

. اللصحيح           اللعلج نورع تحديد يتم حيث اللرض لهذال اللبكر اللتشخيص أهمية
وتحدد            اللرض هذال تشخيص في اللصورتيه اللورجاءت دور لتقيم اللدرالسه هذه  أجريت

درجته .
   (  . ) اللطب        اللسلح و مصطفى اللرشيد د السياء مستشفى من اللبياءناءت هذه جمع  تم

  "      ,( )  . تشخيصهم  تم مريضاء خمسورن فحص تم حيث أمدرماءن اللحسن محمد د  وعياءدة
     , لورجك"    دوبلر جهاءز وبإستعماءل اللخصيه بدواللي خطي   5إكلينيكياء ماءسح  مع

ميجاءهرتز  .10بطاءقه
     , علي      اللخصيتي لدواللي اللتشخيص أعتمد اللقياءساءت و اللعيناءت خلصت تحليل  تم

من     لكث اللورده ,       2إتساءع من   اللتساءع مورقع حسب علي اللتصنيف وتم  مم
اللورده      . علي اللتنفس بضغط واللتأثر اللخصيتي

الن              اللفحص بعد اللنتاءئج وكاءنت اللشكورى حسب على اللرض جملة تورزيع  30تم
و% )         60مرىض ( اللخصيتي حورل اللم لرضيشتكورن ال جملة (4من  %)8مرض 

و         العرالض الي من يشتكورن (16ل الولي%)    12مريض  عقم من .يعاءنورن
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